
 

O ZÁPIS Z 6. SCHŮZE SK RVŠ   

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2024–2026) 

21.9.2024, Univerzita Palackého, Olomouc 

 

Přítomni: 18 

Delegáti a delegátky:  

Boňko M. (UK), Crha P. (MENDELU), Farník M. (ČVUT), Havelka O. (TUL), Heger A. (PEUNI), 

Hlisnikovsky J. (VŠB – TUO), Hrubešová E. (ŠAVŠ), Landsmann J. (ČZU), Lavrenčíková J. (UPCE), 

Marková T. (UPOL), Rovenská K. (VUT), Říčanová V. (MENDELU), Severa O. (UNOB), Severová V. 

(VŠPJ), Solak D. (MUNI), Šimeček J. (AMBIS), Tachajev F. (VŠTECB)  

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem:  

Neubauer J. (UHK) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním:  

Běhounková M. (ŠAVŠ), Hüttnerová K. (ČZU), Mach M. (UPOL), Matulová E. (PEUNI), Sláma J. 

(ČVUT), Šustr L. (UNOB), Vrubel Š. (UPCE) 

Členové sekretariátu:  

Horváth M.  

Hosté:  

Mičáň A. (ČAD)   



 

ZAHÁJENÍ  

M. Farník zahájil zasedání a přivítal přítomné na 6. zasedání SK RVŠ na Univerzitě Palackého v 

Olomouci. Poděkoval T. Markové za organizaci. Přivítal nové členy SK RVŠ, kteří se následně krátce 

představili.   

Proběhl výběr skrutátorů pro 6. zasedání. Vybráni byli M. Boňko a P. Crha, oba souhlasili.  

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory M. Boňka a P. Crhu.   

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1   

1. Schválení programu 6. schůze  

Předseda M. Farník představil program pro 6. schůzi SK RVŠ.  

1. Schválení programu 6. schůze 

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

3. Informace z Předsednictva RVŠ 

4. Informace z komisí a pracovních skupin 

5. Informace z akademických obcí 

6. Různé 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 6. schůze. 

PRO: 18 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0   

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

M. Farník uvedl informace z předsednictva SK RVŠ. Byly spuštěny nominace na Ceny Jana Opletala. 

V dohledné době všem přijde oficiální email s výzvou. Nominace je možná ve třech kategoriích – 

vysokoškolský student, středoškolský student a občansky aktivní člověk do 30 let. Všechny 

informace jsou na http://cenyjanaopletala.cz. Připomenul, že při schválení Statutu SK RVŠ došlo ke 

zjednodušení nominací a také, že nemohou být nominováni členové SK RVŠ.  

M. Boňko a D. Solak organizují závěrečnou akci v rámci projektu ESC Academy Pro v kampusu 

Hybernská, který bude navazovat na zasedání 18.10.2024. Je to završení dvouletého projektu, který 

byl podpořen evropskou komisí a proběhl ve spolupráci s Evropskou studentskou unií.  

Probíhá organizace oslav 17. listopadu před Hlávkovou kolejí a v Žitné ulici. Část oslav, která 

pravidelně probíhá na Albertově bude letos přesunuta na Vyšehrad.  

Během prázdnin proběhla schůzka s ředitelem Koberou z ministerstva dopravy kvůli zapojení 

studentů v rámci projektu Česká cesta do vesmíru. Diskutovalo se, jak dostat fondy z projektu 

směrem ke studentům a studentkám, kteří se pohybují kolem kosmického nebo souvisejícího 

výzkumu.  



 

Dále proběhly schůzky na ministerstvu práce a sociálních věcí o převodu sociálního stipendia do 

systému sociálních dávek. Hlavním výstupem z těchto schůzek je, že nyní půjdou do poslanecké 

sněmovny 2 pozměňovací návrhy zákona o státní sociální podpoře, které tento přesun umožňují. 

Jeden z nich umožňuje vyplacení sociálního stipendia ve formě sociální dávky, druhý pracuje 

s koeficientem životního minima tak, aby na tuto dávku dosáhlo více jedinců. Během jednání 

k druhému návrhu přistoupilo nesouhlasně ministerstvo financí, avšak oba návrhy půjdou do 

poslanecké sněmovny. Bude následovat práce na informační kampani „Vejška není pro chudý“, 

která pomůže informovat veřejnost a vyvine tlak na ministerstvo financí.  

Naši zástupci byli přítomni na Dnech vzdělávací činnosti, což je konference ministerstva školství, 

která se pravidelně pořádá v září a trvá 3 dny. Tento rok se týkala hlavně profilu absolventa, AI ve 

výuce a kreditového výpočtu ve výuce.  

Další akce bylo slavnostní shromáždění VUT, kde M. Horváth a A. Krujlacová obdrželi ocenění rektora 

studentům a absolventům.  

M. Farník se dále účastnil ministerské konference evropského vzdělávacího prostoru v  Tiraně 

v Albánii, kde se přijalo Tiranské komuniké. Objevují se v něm guidelines pro sociální dimenzi studia, 

inkluzi a podobná témata, která rezonují v SK RVŠ. Mimo jiné jsou v nich indikátory, které by 

evropské státy měly sledovat a mohou se podle nich srovnávat. Máme tak další nástroj ke srovnání 

s ostatními státy.  

Další akcí bylo setkání aliancí V4+ na festivalu maďarské studentské unie, kde proběhly debaty nad 

kvalitou výuky a další informace poskytne D. Solak.  

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z předsednictva SK RVŠ.  

PRO: 18 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0   

3. Informace z Předsednictva RVŠ 

M. Farník informoval o plánu navýšení financování SK RVŠ a o průběhu sněmu, který proběhl ve 

čtvrtek v Brně. J. Sláma podpořil vedení diskuse k navýšení financování.  

Další téma na sněmu byl rozpočet vysokých škol jako celku. V posledním návrhu státního rozpočtu, 

který se objevil v médiích se mluvilo o navýšení pro vysoké školy a také navýšení pro vědu a výzkum. 

V reakcích na první návrh během prázdnin se začaly objevovat výroky, které navrhují odsouvání 

státnic, jakožto formy stávky, což SK RVŠ kategoricky odmítá.  

Ministr rozpustil pracovní skupinu k úpravám v normativním financování (v parametrech A+K). Její 

složení neodpovídalo požadované úrovni odbornosti, tudíž bude založena nová skupina, která se 

bude zabývat efektivnějším využití financování na vysokých školách. M. Farník se zasadí o zahrnutí 

studentského zástupce v nové pracovní skupině. Reprezentativní komise rozpisu a rozpočtu 

k tomuto tématu také debatovala. Diskutoval se graduation rate v parametru K a také parametr C, 

který souvisí s doktorskými stipendii. Dalším výstupem bylo usnesení zmiňující nárůst parametrů J 

a U na jídlo a ubytování.  



 

M. Farník následně ukázal vývoj ukazatele K v návaznosti na množství započítaných studentů. Také 

uvedl, že dopad na financování jednotlivých univerzit při korekci výpočtu není signifikantní. 

Připomněl, že hlavním cílem je podpořit správné chování vysokých škol a cílit na kvalitu i v  prvních 

ročnících studia. J. Sláma dovysvětlil význam ukazatele K.  

4. Informace z komisí a pracovních skupin 

T. Marková za KVS informovala o dokončení checklistů a propagaci příručky senátora. Informační 

kampaň už byla zmíněna M. Farníkem. Byla vytvořena pracovní skupina jejíž úkol je vytvořit 

informační sdělení o finanční podpoře při studiu, které má být komunikováno směrem k veřejnosti. 

Na konci listopadu by kampaň měla být zahájena.  

Zasedání KDS dnes vedl M. Farník z důvodu nepřítomnosti předsedy komise. V rámci 

pozměňovacích návrhů vysokoškolského zákona není nic, co by měnilo návrh reformy v doktorském 

studiu. Reforma bude účinná od akademického roku 2025/2026. Dále je naplánovaná schůzka 

s ministrem Ženíškem, se kterým budou chtít představitelé studentské komory probrat peněžitou 

pomoc v mateřství a započítávání doby studia do praxe či důchodu a další věci, které s doktorským 

studiem souvisí. Informace o schůzce podá příští zasedání.  

V LK se probíraly pozměňovací návrhy, o kterých bude dále mluvit J. Sláma z pozice předsedy 

komise. M. Farník informoval o druhé novele vysokoškolského zákona týkající se zajišťování kvality. 

J. Sláma prezentoval aktuální situaci k novele ZVŠ. Novela je po druhem čtení v poslanecké 

sněmovně, pozměňovací návrhy jsou již načteny a další změny tedy nejsou možné. Návrhy se člení 

do tří kategorií. V první kategorii jsou pozitivní změny, které SK RVŠ podporuje, druhá kategorie 

obsahuje technické změny, třetí kategorie jsou návrhy, které zasahují do autonomie vysokých škol. 

Návrhy z třetí kategorie jsou mnohdy textově nedotažené a prakticky neproveditelné. 

K pozměňovacím návrhům proběhne diskuse na podvýboru a školském výboru, kde budeme 

přítomni.  

Za komisi PRASK ZZ informoval D. Solak. Začal události, která se koná 18.10.2024, závěrečný event 

projektu ESC Academy. Projekt byl zaměřen na prezentaci a podporu propagace evropské karty 

studenta, aplikace Erasmus+ a Erasmus bez papírů. Na tomto projektovém setkání se shrnou 

všechny výstupy projektu, budou přítomni partneři a následovat bude networking a raut. Vyzval 

pražské vysoké školy, aby aktivně šířili informaci o akci do svých SKASů.  

Dále zmínil ConSIMium jako simulaci orgánů EU, které se účastní druhým rokem. Ve spolupráci s ČKR 

vybírají 6 studentů, kteří se zúčastní. A. Heger dále formou prezentace informoval o účasti na 

meetingu aliance V4+ v Maďarsku, kde se řešilo velké množství vysokoškolských témat. O. Havelka 

se zúčastnil ESU QA Pool Trainingu. Řešila se témata AI a digitalizace a proběhla extenzivní diskuse. 

Dále vzniká nová pracovní skupina zaměřená na doktorandy v rámci ESU, což je dobrá zpráva. 

Poslední informace je o online board meetingu ESU, kde bylo potřeba odhlasovat termín dalšího 

board meetingu na jaře. Co se týče letošních plánů je to alumni event V4 na konci října v Maďarsku, 

kam jsou pozváni bývalí členové naší aliance. Dále je v plánu konference ohledně aliancí, která je 

pořádána v Rumunsku.  



 

D. Solak ještě doplnil, že byli osloveni od maďarských kolegů, aby se podíleli na nákladech. Přišlo 

jim správné přispět k oslavám.  

Za PRASK PR informoval M. Horváth o přípravě propagačních videí, na které shání dobrovolníky.  

Noví členové se přihlásili do komisí.  

A. Koutská – KVS  

J. Hájková – KVS  

E. Matulová – KVS  

K. Hüttnerová – KVS  

Tachajev F.  – KVS   

5. Informace z akademických obcí 

A. Mičáň z ČAD informoval o aktivitách ČADu a dění na Národohospodářské fakultě VŠE, které je 

studentem.  

Zástupci Univerzity Pardubice informovali o incidentu fyzického napadení akademika vedoucím 

pracovníkem na jednom z pracovišť Fakulty chemicko-technologické. Zmínili, že se na ně začali 

obracet studující příslušné fakulty, jichž se incident dotkl z hlediska morálky a bezpečí na pracovišti. 

Požádali přítomné kolegy o zpětnou vazbu a návrh možných řešení, jak postupovat ve prospěch 

studujících. Proběhla diskuse.  

V. Říčanová informovala o stavu kolejí na MENDELU.   

Zbytek jde velmi špatně identifikovat.  

O. Havelka prezentoval informaci o znásilnění studentky, kterou našli poblíž kolejí. Univerzita, 

policie ani koleje o ničem neví. Můžeme to brát jako pozitivní zprávu, že se jedná o fámu. Zpráva se 

začala velmi rychle šířit po sociálních sítích.  

O. Severa uvedl, že u nich na univerzitě se stalo něco podobného. Dochází k rychlému šíření 

dezinformací. Informoval o věcech, které řešil s rektorem.  

6. Různé  

M. Farník informoval o všech nastávajících akcích do konce roku. Příští rok jsou dva sloty pro výjezdní 

zasedání, jeden z nich bude pravděpodobně převezme UNOB. Podzimní termín je k dispozici pro 

další univerzity. V prosinci se vyhlásí výzva na organizaci KAS. Všem poděkoval za účast a ukončil 

zasedání.  

 

Zapsala:   Ing. Michaela Urbanovská 

Za správnost:   Ing. Michal Farník, předseda 



 

Ing. Katarína Rovenská, první místopředsedkyně    

Mgr. Damir Solak, místopředseda pro zahraniční záležitosti  

 


